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Santuari de Cura, Algaida

12.45 h

14.15 h

Assistents:

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i president

Sr. Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal i vicepresident segon

Sr. Francesc Miralles Mascaró, batle d’Algaida i vocal

Sr. Guillem Ginard Sala, batle de Campos i vocal

Sr. Llorenç Brondo Jover, batle de Ciutadella i vocal

Sr. Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx i vocal 

Sr. Llorenç Bosch Lliteras, tinent de batle, en representació del Sr. Antoni Pastor 

Cabrer, batle de Manacor i vocal

Sr. Vicenç Tur Martí, batle de l’Ajuntament de Maó i vocal

Sr. Antoni Marí Marí, batle de Sant Joan de Labritja i vocal 

Sr. Llorenç Carretero Tudurí, batle de Sant Lluís i vocal 

Sr. Martí Torres Valls, batle de Santa Margalida i vocal

Sr. Guillem Bernat Ferrer, batle de Sóller i vocal

Sr. Miquel Ensenyat Riutort, batle d’Esporles i vocal

Hi actua de secretària la senyora Joana Alomar Serra.

Excusen l’absència:

Sr. Bartomeu Bonafé Ramis, tinent de batle de l’Ajuntament de Calvià i

vicepresident

Sr. Francesc Morell Bibiloni, batle de Campanet i vocal

Sr. Santiago Pizarro Simón, tinent de batle de l’Ajuntament d’Eivissa i vocal

Sra. M. Antònia Vallespir Garau, regidora de l’Ajuntament de Sineu i vocal

Sr. Miquel Ferrer Viver, batle d’Alcúdia i vicepresident primer

Sr. Mateu Ferrà Bestard, batle de Banyalbufar i vocal

Sra. Sonia Cardona Ferrer, vicepresidenta primera del       l Insular de 

Formentera 

Sr. Bernat Coll Ramon, batle de Lloseta i vocal

Lloc :

Inic i: 

Acabament:



CONS ELL EXECUTIU
Palm a, 12 de  des e m bre  de  2008

Tant é s  ara com  abans . Poes ie s , glos es  i cançons

Pere  Cape llà (1907-1954). La lluita incans able  per la llibe rtat

2

Abans d’iniciar la sessió, pren la paraula el batle d’Algaida, el senyor Francesc 

Miralles Mascaró, que dóna la benvinguda als membres del Consell Executiu. Tot 

seguit fa una breu explicació del municipi d’Algaida i ofereix un present als 

assistents, els llibres , de Llorenç 

Antich Tobat, i , de 

Pere Fullana Puigserver.

El president agraeix la invitació del batle d’Algaida i tot seguit dóna pas al 

desenvolupament de la sessió.

Ordre del dia i desenvolupament de la sessió:

El president sotmet a la consideració dels assistents les actes del Consell Executiu 

de dia 10 i 31 d’octubre de 2008. 

El senyor Carretero informa d’una errada numèrica a l’acta de dia 10 d’octubre en 

el punt 5 sobre la llista de fitxes que han elaborat els assistents. Informa que la

reunió de la fitxa amb data d’entrada 108 no es va fer durant el mes de gener, sinó 

el mes d’octubre. 

El president informa que aquesta errada s’esmenarà. Els assistents aproven les

actes per unanimitat. 

El president informa els assistents del treball fet des del darrer Consell Executiu. 

El president explica que s’aconseguiren unificar criteris entre els consells i tots els 

municipis de les Illes Balears per presentar un projecte comú en relació amb la 

subvenció per implantar l’administració electrònica (Llei 11/2007). Continua 

informant que l’objectiu d’aquest projecte és que totes les entitats locals se’n

puguin beneficiar i puguin fer una implantació correcta de la Llei 11/2007.

1. LECTURA I APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES  SESS IONS ANTERIORS

2. EL PRES IDENT INFORMA

2.1 Projec te  d’implantac ió  de  l’adminis tració  e lec trònica (Llei 11/2007)
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La secretària general comenta que dia 18 de desembre, al Parc Bit, es farà una 

jornada informativa sobre la Llei 11/2007. Els assistents se n’assabenten.

El president dóna compte que ell, en representació de la Federació, el president de 

l’AMIB i altres batles de diferents municipis assistiren a distintes reunions per poder 

crear l’Agència de Protecció de Legalitat Urbanística de Mallorca. Continua

explicant que aquesta agència ja s’ha creat, se n’ha definit el perfil del director i 

només falta polir-ne el perfil econòmic. 

El president informa que dia 7 de novembre es va fer a la seu de la Federació una 

jornada sobre els plans, les ajudes i les subvencions en matèria d’energia a les 

Balears per a l’any 2008. Continua explicant que durant l’any 2009 sortiran noves 

subvencions i que les entitats locals es poden beneficiar sobretot de les 

subvencions referents a eficiència energètica i energies renovables.

Informa que mantingué una reunió amb la Direcció General d’Energia, que proposà 

a la Federació que signàs un conveni de col·laboració, del qual només hi ha un 

esborrany que es farà arribar als serveis jurídics i a totes les entitats locals de les 

Illes Balears perquè hi facin les al·legacions pertinents, i comenta que aquest 

només compromet la Federació a:

1. Proporcionar una persona de contacte per coordinar activitats.

2. Proposar als ajuntaments que s’adhereixin al compromís de la Comunitat 

Europea perquè es redueixin els gasos de CO2 un mínim del vint per cent.

3. Comunicar els acords assolits al comissari de transports i energia de la 

Comunitat Europea.

2.2 Creació  de  l’Agènc ia de  Protecció  de  Legalitat Urbanís tica de  Mallorca

2.3 Jornada de  la Cons e lleria de  Comerç , Indús tria i Energia

2.4 Reunions  amb la Direcció  General d’Adminis trac ions  Públiques
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El president comenta que s’ha reunit diverses vegades amb el senyor Miquel Nadal 

Moyà, director general de la Direcció General d’Administracions Públiques, per 

debatre el repartiment del fons municipal. Explica que tots els ajuntaments ja han 

rebut la mateixa quantitat que l’any anterior, que hi    un romanent per repartir i 

que els criteris seguits són els següents: un 69,25% per població, per solidaritat un 

21%, un 8% als municipis de la serra de Tramuntana, un 7% a tots els 

ajuntaments, un 5% als municipis de més de 25 mil habitants, un 3% als municipis 

de menys de 15 mil habitants, un 3% als municipis de menys de 3 mil habitants, un 

1,5% per insularitat i un 0,15% per doble insularitat. Es reparteix el document de 

l’annex 1 per tal de saber quin és el romanent que pertoca a cada municipi.

El president informa que ja s’ha publicat la resolució de la concessió d’ajudes de 

noves places a escoletes de 0 a 3 anys i que s’han pogut atendre totes les 

demandes. Segueix explicant que paral·lelament es va crear una comissió interna 

d’educació i informa que la darrera reunió es va dur a terme dia 9 de desembre;

que es varen fer tot un seguit de propostes de funcionament dels centres, com ara

les hores de dedicació dels càrrecs directius, l’horari del personal, etc., i que 

malgrat que són potestat de l’ajuntament es cregué convenient unificar criteris amb 

tots els municipis. Informa que, juntament amb la Conselleria d’Educació i Cultura, 

s’elaborarà un informe per fer saber a tots els batles les conclusions extretes en 

aquesta comissió.

El senyor Orfila manifesta que totes les tasques fetes a les comissions internes de 

la Federació són molt importants, però que la Comissió d’Educació mereix un 

reconeixement i una felicitació. Comenta que aquesta comissió s’ha reunit 

espesses vegades, amb criteris pràctics i tècnics, i que ha elaborat propostes 

orientatives a tots els municipis.

El president pren la paraula i informa que assistí a la comissió d’experts per a la 

convivència i l’èxit escolar. Comenta que recau en les entitats locals el pes perquè 

hi hagi una vertadera convivència escolar, i recalca la importància que l’escola no 

estigui al marge de la dinàmica pròpia de cada municipi.

2.5 Comis s ió  d’Educac ió (es cole s  infantils  de  0 a 3 anys )
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El president dóna compte que ell, la secretària general, el senyor Orfila i el senyor 

Valenzuela assistiren a la novena edició del Congrés Nacional de Medi Ambient,

que es va fer a Madrid. Comenta que farà un resum de la jornada a la qual

assistiren sobre l’agenda local 21.

El president comenta que, quant al fons estatal d’inversió local, hi ha un pressupost 

de vuit mil milions d’euros i que el termini per presentar-hi projectes és curt, per la 

qual cosa s’han d’aprofitar projectes elaborats anteriorment o fer obres menors, ja 

que, segons la Llei de contractes de l’Estat, per fer obres menors no és necessari 

aportar projectes, sinó una memòria.

Continua explicant que s’ha creat un grup de treball format pel senyor Miquel 

Rosselló del Rosal, conseller del Departament de Cooperació Local del Consell de 

Mallorca; el senyor Miquel Nadal Moyà, director general d’Administracions 

Públiques; un responsable tècnic de la Delegació del Govern, i ell, Joan Ferrà 

Martorell, president de la Federació. Explica que s’ha creat un dispositiu format per 

quatre branques específiques que es posarà en marxa el 15 de desembre.

Branca administrativa: formada per un administratiu amb coneixements jurídics 

contractat per la Direcció General d’Administracions Públiques.

Branca jurídica: formada per Pedro Bofill, assessor jurídic de la Federació;

l’assessoria jurídica de la Direcció General d’Administracions Públiques, i la del 

Departament de Cooperació Local del Consell de Mallorca.

Branca tècnica: un arquitecte contractat pel Consell de Mallorca.

Branca informàtica: suport i assessorament del Consorci d’Informàtica Local de 

Mallorca (CILMA).

2.6 Novena edició  de l Congrés  Nacional de l Medi Ambient

2.7 Creació  de  l’Oficina de  Suport per al Fons  Es tatal d’Invers ió  Local

2.8 Cons e ll Territorial a la s eu de  la Federació  de  Municipis  de  Catalunya

§

§

§

§
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El president comenta que dia 10 de desembre es va fer un una reunió del Consell 

Territorial a la seu de la federació de municipis de Catalunya,  l qual assistiren la 

senyora Alomar i el senyor Orfilla, ja que ell assistí a la reunió que es féu el mateix 

dia a Palma sobre el fons estatal d’inversió local.

Pren la paraula el senyor Orfila i comenta que la reunió fou prou interessant, que el 

tema essencial tractat fou el del fons estatal d’inversió local i que es parlà del fet

que la redacció dels projectes i la direcció d’obres no es podran assumir des 

d’aquest fons. La Federació de Municipis i Províncies (FEMP) expressà el seu 

malestar davant aquest tema.

El senyor Albertí comenta que el senyor Ramon Socias, delegat del Govern, els 

informà que les direccions tècniques sí que eren assumibles pel fons. Demana que 

la Federació faci la gestió d’esbrinar quina posició és la correcta i n’informi els 

municipis.

El senyor Orfila comenta que hi ha un web de la FEMP en què es poden fer

preguntes i plantejar dubtes i que contesten al més aviat possible. Continua 

explicant que s’està elaborant un esborrany de recomanacions, i que algunes 

comunitats autònomes estan creant un fons complementari a l’estatal, amb 

aportacions de 60 milions d’euros en el cas d’Extremadura i de 360 milions d’euros 

en el cas d’Andalusia. S’acorda que es demanarà a totes les comunitats 

autònomes que se segueixi l’exemple de les comunitats anteriors quant al fons 

complementari. Tot seguit reflexiona dient que els municipis han de   mostrar la 

capacitat de gestió eficient dels 8.000 milions d’euros del fons d’inversió estatal, 

per dinamitzar l’economia i frenar el creixement de l’atur. Comenta que, si aquest 

fons està ben gestionat per part dels ajuntaments, en  n futur n’hi haurà d’altres, 

per la qual cosa els municipis han d’estar preparats i elaborar el màxim nombre de 

projectes.

Comenta que es tractà el tema que en un futur els fons podrien ser amb 

participació dels ajuntaments i aquest fet en dificultarà l’execució pressupostària. 

Com a conseqüència d’una reivindicació feta per la FEMP i la FELIB, es permetrà 
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un endeutament global de 2.000 milions d’euros, que permetrà un endeutament del 

tres per cent del ingressos no financers de cada ajuntament per a l’any 2009.

El senyor Torres demana si ja s’ha fet pública la possibilitat d’endeutament dels 

ajuntaments.

El senyor Orfila contesta que ja s’ha comunicat a la FEMP, i que es farà públic en 

breu.

El president comenta que per poder aconseguir la subvenció del fons s’ha de tenir

firma electrònica, per això recomana que cada ajuntament s’estudiï la guia i faci les 

pràctiques pertinents perquè en el darrer moment no hi hagi dificultats ni

problemes.

La secretària general dóna compte de les fitxes que ha rebut la Federació dels 

representants que han assistit a les reunions externes següents:

Joan Ferrà Martorell, batle de 
l’Ajuntament de Puigpunyent

Comissió Balear de TIC 24/10/08 Fitxa 119 
858/08

Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal Mesa de Seguiment de l’Economia 
Balear

31/10/08 Fitxa 120 
859/08

Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal Comissió Balear de Medi Ambient 31/10/08 Fitxa 121 
862/08

Joana Alomar Serra, secretària general 
de la FELIB

Direcció General de Qualitat 13/11/08 Fitxa 122 
899/08

Joana Alomar Serra, secretària general 
de la FELIB

Conselleria d’Educació: expedients
de sol·licituds per a les places de 0-3 
anys

13/11/08
Fitxa 123 
900/08

Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal Comitè d’Avaluacions de l’Impacte 
Ambiental

21/11/08 Fitxa 124
921/08

Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal Permanent de la Comissió Balear de 
Medi Ambient

25/11/08 Fitxa 125
948/08

Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx Ponència Tècnica de Patrimoni 
Històric de Mallorca

04/012/08 Fitxa 126 
980/08

Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal Comitè d’Avaluacions de l’Impacte 
Ambiental

10/12/08 Fitxa 127 
994/08

Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal Comissió Permanent de Seguiment 
de l’Economia Balear

10/12/08 Fitxa 128 
995/08

3. LLISTA DE LES FITXES QUE HAN ELABORAT ELS ASSISTENTS A LES 

COMISS IONS EXTERNES
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Pren la paraula l’assessor jurídic i explica que durant aquest període no s’han 

elaborat informes a causa d’una baixa per malaltia. Així i tot, comenta que durant 

aquest període s’ha signat un conveni amb la Banca March en relació amb les

assegurances i es treballant conjuntament amb el Govern balear per reeditar uns 

formularis de treball per als secretaris i interventors. Tot seguit, explica que també 

s’ha signat un conveni amb el Centre Balears Europa referent a la Directiva de 

serveis que regula la llibertat d’establiment en l’àmbit de la Comunitat Europea, i 

que dia 31 de desembre del 2009 els ajuntaments han d’haver revisat la normativa 

per tal d’assegurar-se la legalitat. Continua explicant que, per alliberar de tasca els 

municipis, s’ha signat aquest conveni amb el Centre Balears Europa, i que aquest, 

alhora, ha licitat un contracte d’assistència tècnica     sessoria jurídica pel qual es

revisaran de franc les ordenances municipals. Explica  ue per poder beneficiar-se 

d’aquest conveni s’hi han d’adherir mitjançant un decret de batlia i especificar quina 

quantitat d’ordenances conté cada entitat local.

A continuació, aprofita l’avinentesa per presentar el senyor Lluc Alexandre Martorell 

Morey, becari de l’assessoria jurídica.

Els senyor Albertí pren la paraula i comenta que, quant al conveni amb el Centre 

Balears Europa, el seu parer és que s’està diversificant el treball de la Federació i 

això pot suposar un increment pressupostari i personal.

El senyor Carretero informa que, com ja ha dit l’assessor jurídic, aquest conveni 

s’ha creat arran de la Directiva de serveis de la Comunitat Europea, que és de

compliment obligatori durant l’any 2009.

El president recalca que aquest conveni no implica cap despesa per a la Federació

i que el Departament Jurídic i Administratiu ha fet molta tasca per alleujar el treball

als ajuntaments.

4. LLISTA D’INFORMES ELABORATS PELS SERVEIS JURÍDICS 
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La senyora Alomar pren la paraula per explicar que les comissions internes de la 

Federació tenen un gran rendiment, sempre amb la intenció que hi hagi 

representació tècnica i política. Comenta que la FEMP ha convidat la Federació a 

participar, dia 17 de desembre, en una reunió per tractar distints temes d’afers 

socials. Continua explicant que, amb motiu d’aquesta convocatòria, es pretén crear 

una comissió interna de la Federació, i proposa a les distintes entitats locals que 

nomenin un responsable per formar-ne part.

El senyor Tur comenta que les àrees de serveis socials als ajuntaments estan 

assumint projectes que no són de la seva competència i que s’està duplicant la 

tasca. 

El senyor Albertí informa que aquest tema està transferit als consells insulars.

El senyor Orfila fa ressaltar que es tracta de crear una comissió interna de trebal  

de la Federació, representativa a totes les illes, per poder debatre distints temes i 

negociar amb els consells i el Govern de l’Estat, si pertoca.

Es crea la Comissió d’Afers Socials amb una representació dels municipis

següents:

Ajuntament de Puigpunyent

Ajuntament de Maó

Ajuntament de Manacor

Ajuntament de Sant Joan de Labritja

Ajuntament d’Esporles

Ajuntament de Campos

La senyora Alomar aprofita per informar que, després de la Comissió de Qualitat, 

s’han elaborat els procediments per atorgar llicències menors i majors. Comenta 

que aquesta ha estat una comissió que ha fet molta feina i dóna la enhorabona als 

tècnics que hi han participat.

5. CREACIÓ DE LA COMISS IÓ D’AFERS SOCIALS DE LA FELIB

§

§

§

§

§

§
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Aquests punts es tractaren quan s’entregaren els presents de Nadal. La secretària 

general informa que la Federació els obsequia amb un llapis de memòria, entre

altres presents, en el qual poden trobar la documentació sobre la Memòria 

d’activitats de la Federació de l’any 2008 i el balanç de situació del pressupost de 

la Federació (annex 2 i 3).

La senyora Alomar dóna compte que la Federació tingué una inspecció 

d’Hisenda sobre l’impost patrimonial del terreny que cedí el Consell de 

Mallorca per edificar-hi la seu de la Federació. Explica que es tenia prevista

una multa de 26.000 euros, però que l’assessoria jurídica presentà

al·legacions i finalment s’ha resolt sense cap cost.

El president informa de la proposta que el Consell Executiu ratifiqui la creació 

d’una comissió mixta, la qual s’aprovà a la Comissió Permanent de dia 1 

d’octubre de 2008, per tractar amb la Comunitat Autònoma de les Illes

Balears dos temes importants: l’elaboració del futur estatut d’autonomia local 

i el disseny de la participació de les entitats locals en els ingressos de la 

Comunitat Autònoma.

Continua explicant que el procés de negociació de la FEMP i el Govern 

estatal s’està duent a terme de forma vinculant amb la negociació del 

finançament autonòmic. Explica que abans d’acabar l’any 2009 s’ha de crear 

un model de finançament local perquè, després, les federacions territorials 

6. RESUM D’ACTIVITATS DE LA FELIB DURANT L’ANY 2008

7. BALANÇ DE S ITUACIÓ DEL PRES SUPOST

8. ASSUMPTES DE TRÀMIT

8.1. Res olució  de  la ins pecció  en relació  amb l’impos t patrimonial

8.2 Creació  de  la comis s ió  de  treball del futur Es tatut d’Autonomia 

Local.
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de cada comunitat autònoma, en el nostre cas la FELIB, puguin negociar 

amb el Govern l’estatut d’autonomia local i la participació de les entitats 

locals en els ingressos de la Comunitat Autònoma. 

Seguidament, informa que es reuní amb el senyor Miquel Nadal Moyá, 

director general d’Administracions Públiques, i s’acordà començar a treballar-

hi al més aviat possible i poder convocar una reunió amb el senyor Francesc 

Antich, president del Govern de les Illes Balears, i concretar una calendari de 

treball. Informa de quins són els membres proposats per elaborar aquesta 

tasca.

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i president de la 

Federació

Sr. Guillem Bernat Ferrer, batle de Sóller

Sr. Miquel Ensenyat Riutort, batle d’Esporles

Sr. Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal

Sr. Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx

Sr. Vicenç Tur Martí, batle de Maó

Els assistents se n’assabenten i hi donen la seva conformitat.

Pren la paraula el senyor Orfila i exposa que al Consell Executiu de la FEMP 

es tractà aquest tema. Explica que negocia amb el Govern central la redacció 

de l’esborrany de l’estatut de règim local, pensant ja en la redacció d’una 

nova llei de bases.

El senyor Orfila pren la paraula i comenta la possibilitat de facultar la comissió 

interna d’enllaç de la Federació perquè, conjuntament amb el Govern de les 

Illes Balears, pugui negociar amb el Govern estatal quan calgui. Tot seguit 

llegeix una part de l’article 17 sobre la millora d’establiments de l’esborrany 

de decret llei de mesures urgents per a l’impuls de la inversió a les Illes 

Balears, elaborat per la Conselleria de Presidència, que explica que les 

§

§

§

§

§

§

8.3 Debat s obre  el contingut de  l’e s borrany de l decret llei de  mes ures  

urgents  per a l’impuls  de  la invers ió  a les  Ille s  Balears
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sol·licituds de modernització d’establiments turístics que es presentin durant 

el termini de dos anys des de l’entrada en vigor del decret llei i que tinguin per 

objecte la millora de serveis i instal·lacions, qualificats així per l’administració 

turística competent mitjançant un informe previ, perceptiu i vinculant, 

quedaran excloses dels paràmetres urbanístics i turístics que, estrictament,

n’impedeixin l’execució. Explica que aquests paràmetres són competències 

municipals i dels consells insulars.

El senyor Marí exposa que en cas que s’aprovi discrimina positivament el 

sector hoteler.

Pren la paraula el senyor Orfila i recalca el greuge comparatiu amb altres 

sectors. Proposa que la Federació es doni per avisada    l’esborrany i que la 

comissió d’enllaç estigui possibilitada per parlar amb el Govern central.

El president exposa que ell assistí a la presentació que va fer la Conselleria 

de Presidència de l’esborrany de decret llei de mesures urgents per a l’impuls 

de la inversió a les Illes Balears i comenta que l’objectiu primer és agilitzar els 

tràmits d’obres de millores de plantes hoteleres aprofitant el Pla Renove en el 

sector turístic. Fa ressaltar que el senyor Albert Moragues Gomila, conseller 

de Presidència, es comprometé a fer arribar a la Federació l’esborrany de 

decret llei perquè el pugui avaluar, ja que la idea és aprovar-lo de forma 

consensuada. A més, informa que aprova la proposta del senyor Orfila

perquè la comissió mixta d’enllaç sigui l’encarregada de tractar aquest tema.

El senyor Albertí comenta que des de la Federació es pot prioritzar aquest 

projecte, ja que el turisme és primordial per a Mallorca, però que malgrat això 

les passes que cal seguir són les mateixes per a tothom.

El senyor Marí exposa que malgrat que està d’acord amb l’esperit del decret

llei, el seu parer és que els hotelers han de buscar vertaders plans de millora i 

reconduir la reconversió en benefici de la qualitat.



CONS ELL EXECUTIU
Palm a, 12 de  des e m bre  de  2008

13

El senyor Ginard exposa que creu que hi ha el compromís de la Conselleria 

de Presidència de consensuar el decret llei, i que l’esperit d’aquest és 

agilitzar els tràmits. Continua explicant que, al seu parer, totes les millores de 

qualitat, de serveis, etc. s’han d’aprovar, però d’altres s’han de consensuar 

amb els ajuntaments.

El senyor Bosch proposa que es la Federació i els ajuntaments podrien cridar 

l’atenció respecte del fet que no estan disposats a cedir competències 

pròpies dels ajuntaments.

El senyor Orfila pren la paraula i informa que una normativa facilitadora dels 

tràmits administratius sempre serà benvinguda, però que en cap cas es pot 

deixar de banda la voluntat política dels ajuntaments, i a més informa que, al 

seu parer, s’ha d’anar molt alerta amb les alternatives proposades.

8.4 Propos ta calendari de  reunions  per l’any 2009

Hora

CALENDARI ORDINARI -2009

Mes Dia
Dia de la 
setmana

Òrgan de Govern Lloc

Febrer 13 divendres 12 h

Març 13 divendres 12 h

Abril 24 divendres

Maig 15 divendres

Juny 12 divendres Consell Territorial de la FEMP

Juny 17 Dimecres

Juliol 17 divendres

Consell Executiu

Com. Permanent

Consell Executiu 

Comissió Permanent

Assemblea General
20è aniversari de la Felib

(acte + dinar)

Comissió Permanent

Felib

Felib

Eivissa 12 h

Felib 12 h

Felib 12 h

Felib 12 h

Felib 12 h
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Pren la paraula el senyor Tur i informa del tancament i l’inici d’expedients de treball 

de la factoria Caserio i Kraft. Explica que aquest fet és una decisió empresarial i no 

conseqüència de la crisis econòmica. Continua dient que ni els ajuntaments, ni els 

consells, ni el Govern tenen competències per actuar-hi. Comenta que afecta 180 

treballadors directes i uns 500 treballadors indirectes. Per tot això, demana poder 

expressar en nom de la Federació la solidaritat amb els afectats mitjançant un 

comunicat. Els assistents aproven la proposta.

El senyor Carretero demana que no es dupliqui la documentació presentada a les 

reunions enviant-la primer per correu electrònic i després entregant-la en paper.

La senyora Alomar recalca que en una ocasió ja es parlà de la duplicitat de 

documentació i es demanà que la persona que no volgués rebre la documentació 

en paper li ho fes saber. 

El senyor Carretero demana que per a properes ocasions no se li doni la 

documentació en paper el dia de la reunió, ja que ell    portarà.

VACANCES D’ESTIU

Setembre 18 divendres Consell Executiu Felib 12 h

Octubre 16 divendres Felib

Novembre 13 divendres Comissió Permanent Felib 12 h

Desembre 18 divendres

Comis s ió  Perm anent 12 h

Consell Executiu i

 dinar de Nadal
12 h

9. PRECS I PREGUNTES

9.1 Tancament de  la fàbrica de l Cas erío  a Maó

9.2 Duplic itat de  documentac ió

9.3 Situació  de l batle  de  Ciutade lla
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El senyor Carretero explica que el batle de Ciutadella, el senyor Brondo, pateix una 

situació desafortunada per l’acord de ple que reduïa significativament la 

compensació econòmica d’aquest com a batle, i que com   conseqüència d’això el 

senyor Brondo no pot dedicar la jornada completa al càrrec de batle. Informa que, 

al seu parer, si no es respecta la figura del batle s’hauria de fer una moció de 

censura. Alhora demana poder aprovar un acord des de la Federació per tal que es 

reconsideri l’acord de ple.

El senyor Albertí pren la paraula i comenta que s’ha l uitat molt perquè els batles 

dels municipis tinguin una compensació econòmica, i no poder gaudir d’aquest 

benefici és una injustícia.

El senyor Orfila remarca que el Consell Executiu de la Federació no pot instar un 

grup polític a reconsiderar un acord de ple, i proposa reconduir la proposta del 

senyor Carretero manifestant la preocupació davant aquesta situació i incidint en

les conseqüències negatives que aquest fet suposa per al municipi de Ciutadella, 

ja que el batle no es pot dedicar a temps complet a l’aj ntament.

El president exposa que, al seu parer, tots els membres de l’executiva estan 

d’acord amb el que s’ha exposat fins al moment, però que en tot moment la 

Federació ha de mantenir les formes davant un acord de  le.

El senyor Ginard comenta que aquest fet és una injustícia i suposa una falta de 

dignitat política.

El senyor Torres exposa que mai no s’ha d’emprar la figura del batle d’un 

ajuntament per atemptar directament contra la persona.

El senyor Brondo agraeix l’adhesió que manifesten i els fa saber que fa tot el 

possible per poder atendre les obligacions dels seus dos llocs de treball. Tot seguit,

dóna les gràcies pel suport que li ofereixen.

9.4 Comis s ió  d’Arxius  His tòric s
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El senyor Bernat informa que forma part de la Comissió d’Arxius Històrics, i que 

durant aquesta legislatura no s’han reunit en cap ocasió. Demana que des de la 

Federació es facin les gestions pertinents per tal que aquesta comissió es reuneixi.

El president comenta que si els assistents hi estan d’acord es faran, per escrit, les 

gestions pertinents.

El senyor Orfila demana al president que faci una gestió amb el senyor Antich per 

tal de poder contractar nou personal per a la Comissió Balear de Medi Ambient. 

Informa que a partir de gener del proper any, quatre de les persones que 

actualment treballen a la Comissió se’n donaran de baixa, per la qual cosa és 

indispensable que aquests llocs de treball es cobreixin.

El senyor Orfila comenta que ell és el representant de la Federació a la Mesa de 

Seguiment de la Comissió Econòmica. Exposa que cada representant ha de 

presentar alternatives econòmiques d’un determinat sector, per això proposa poder 

crear una subcomissió assessora. A més, demana que, per agilitzar les gestions, 

siguin membres residents a Menorca. Els assistents aproven la proposta i la 

subcomissió queda formada amb els membres següents:

Sr. Vicenç Tur Martí, batle de Maó.

Sr. Llorenç Brondo Jover, batle de Ciutadella.

Sr. Llorenç Carretero Tudurí, batle de Sant Lluís.

Sr. Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal.

Sense més assumptes per tractar, el president aixeca la sessió, de la qual, com a 

secretària, estenc aquesta acta.

La secretària Vist i plau

El president

9.5 Ges tió  de  la Comis s ió  Balear de  Medi Ambient

9.5 Comis s ió  Econòmica

§

§

§

§
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